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Abstract (en)
The method concerns production of an article out of a pipe made of cold-formable material, in particular, a metal pipe. The article with different cross
sections is preliminarily formed using a forming tool, and is subsequently brought into its final form by internal pressure. To produce a shaft like
article with partial and/or rotationally symmetric special form elements, a pipe is chosen whose diameter corresponds to the maximum diameter of
such form elements. Preliminary forming of the pipe takes place at least in the region of each form element by means of rolling and/or by a bulge
buckle process. At least the regions with special form elements are subjected to internal high pressure forming processes to bring the article into its
final form.

Abstract (de)
Für ein Herstellverfahren für ein Bauteil aus einem Rohr aus kaltumformbarem Material, insbesondere Metall, mit einer formwerkzeug-gebundenen
Vor-Umformung und einer werkzeug-gebundenen End-Ausformung mittels Innenhochdruck wird vorgeschlagen, daß zur Herstellung eines
wellenartigen Bauteiles mit partiellen und/oder rotationssymmetrischen Ausgestaltungen von einem Rohr mit einem etwa der größten Abmessung
einer der Ausgestaltungen angepaßten Durchmesser ausgegangen wird, wobei die Vor-Umformung des Rohres in Bereichen der Ausgestaltungen
mittels eines Walzverfahrens und/oder mittels eines Knickbauchverfahrens erzielt wird und ein anschließendes Innenhochdruck-Umformverfahren die
Endform des Bauteiles ergibt.
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